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‘Uden in gesprek’ 

Verslag van de beeldvormende avond over de opvang van vluchtelingen – 12 mei 2016 

 

Na een rustig verlopen ontvangst, namen alle deelnemers plaats aan hun tafels. Externe voorzitter 

Natasja van den Berg licht kort de doelen van de avond toe. Het gaat om informeren, meningen peilen 

en inwoners betrekken bij de besluitvorming. Een avond die door de raadsleden gebruikt kan worden 

om de mening van de inwoners te peilen en hen de kans te geven mee te denken. Aan elke tafel zit een 

gespreksleider met verslaglegger, een raadslid en inwoners. De huisregels zijn, met respect voor 

elkaar, luisteren en spreken over meningen, ideeën en gedachten.  

 

Introductie door de burgemeester 

De burgemeester vertelt de gasten over de omvang van de vluchtelingenstroom. Hij licht toe hoe de 

provincie Noord-Brabant samen met haar gemeenten de verantwoordelijkheden wil verdelen en wat dat 

voor de gemeente Uden betekent. Hij legt uit wat de motieven zijn om als Uden bij te dragen aan de 

opvang van vluchtelingen en welke oplossingen (varianten) daarvoor op dit moment zijn uitgewerkt. Zie 

hiervoor de bijgevoegde presentatie. 

 

Daarna vertelt hij over het vervolg van deze bijeenkomst. Op woensdag 18 mei wordt in een extra 

commissievergadering het besluit van de gemeenteraad voorbereid. Daarna neemt de gemeenteraad 

op donderdag 26 mei een besluit over de opvang van vluchtelingen en het stappenplan om tot de 

keuze voor een locatie te komen.  

 

Eerste ronde gesprekken en gezamenlijke bespreking 

In de eerste ronde komt aan de tafels aan de orde welke mening inwoners hebben over de opvang van 

vluchtelingen in Uden en hun argumenten daarvoor. Verder wordt besproken wat men van de varianten 

vindt en welke zorgen daarbij leven. Maar ook welke kansen het biedt voor onze gemeenschap. Met 

elkaar wordt bepaald welk punt met de hele zaal moet worden besproken.  

 

Mening en motivatie – terugkoppeling tafelgesprekken 

 Deze avond is hartverwarmend, ik ben echt trots op Uden. Het is noodzakelijk dat Uden 

vluchtelingen opvangt en noodzakelijk dat ze goede opvang/zorg krijgen. 

 Vluchtelingen een hartelijk welkom geven: daar moeten we voor proberen te zorgen. 

 In het algemeen was er aan onze tafel snel consensus, we hadden meer discussie verwacht. Zijn er 

geen mensen die tegen zijn? En als die er niet zijn, waarom zijn die er niet? 

 Waarom er niet meer weerstand is? Omdat de keuze al gemaakt is. Er is al beslist! Maar nu wel 

proberen om er het beste van te maken. (applaus)  

 Burgemeester moet terug naar de Commissaris van de Koning, dhr. Van der Donk, want opvang 

moet ook naar andere landen gaan. Verdelen over heel Europa.  

 Na 3 jaar vluchtelingen weer terug laten gaan naar land van herkomst. (mening van 1 iemand aan 

tafel, maar wel applaus)  

 Meneer is geen voorstander van Geert Wilders, maar in sommige dingen heeft hij gelijk. Vandaag is 

de avond dusdanig georganiseerd dat het antwoord in onze gemeente eigenlijk al duidelijk is. 

Begrijp het probleem van vluchtelingen opvang, maar dat had in het thuisland georganiseerd 

moeten worden en niet in Nederland. Nu komen mensen die het kunnen betalen en deze mensen 

 



 

 

gaan vast niet terug als de oorlog voorbij is. In land van herkomst hulp geven aan mensen. Dus 

oneens over komst van vluchtelingen, maar wil vandaag bijdrage leveren aan de beste oplossing. 

 

De drie varianten – terugkoppeling tafelgesprekken 

 Een vierde variant bedacht (mevrouw Ria de Ruiter) en dat is verspreiding over heel Uden, zodat de 

integratie ook soepel verloopt. (applaus)  

 Bij de genoemde varianten zijn geen maximale aantallen vluchtelingen aangegeven en dat willen 

we graag weten! 

 In eerste instantie lag de voorkeur bij inwoners aan deze tafel bij variant 2. Maar aan het einde van 

de discussie zijn we overgestapt op variant 1. Liefst combinatie van de twee varianten 

(statushouders en vluchtelingen). Vluchtelingen moeten kunnen blijven in het dorp waar ze zijn 

opgevangen als ze statushouder worden. Dat bevordert de integratie. 

 

Zorgen – terugkoppeling tafelgesprekken 

 Bij crimineel gedrag mensen streng aanpakken.  

 Vluchtelingen meteen werk bieden en zorgen dat ze de taal snel leren. 

 Goede gezondheidszorg bieden. 

 Samenstelling van de groep vluchtelingen is belangrijk. Meneer heeft een winkel in Grave. Daar is 

al jaren een azc en hij ziet daar een omslag. In het begin waren er geen problemen. Mensen 

kwamen in de winkel om contact te maken en de taal te leren. Dat is veranderd doordat de 

samenstelling in het azc is veranderd. Vluchtelingen van verschillende 

afkomst/geloofsachtergronden moeten niet bij elkaar geplaatst worden in het azc. Voorbeelden 

gezien van vluchtelingen die bang zijn van andere Syriërs binnen het azc i.v.m. religie. Nu zijn in 

Grave vooral vrijgezelle mannen aanwezig in het azc. Hen zie je de hele dag door de stad 

lopen/hangen. Dus samenstelling erg belangrijk. (applaus!)  

 Heb geen angst voor andere culturen. We wonen samen op dezelfde planeet, en dat is interessant 

als je je daarvoor interesseert. Integreren zit niet in onze cultuur, daarom moeten we juist andere 

culturen ontmoeten. Niet bevooroordeeld kijken, elkaar leren accepteren.  

 Taal leer je in de praktijk! 

 Eén van de inwoners aan tafel is zelf voormalig vluchteling uit Irak. Zij geeft aan dat haar zorgen 

de cultuur zijn, omdat jongens/mannen daarin de macht hebben. Die cultuur is heel anders als de 

Nederlandse cultuur, daarom moeten mensen begeleid worden in taal, maar vooral ook in cultuur. 

Minstens 2 begeleiders per gezin, 1 die Arabisch spreekt voor uitleg culturele waarden/gelijke 

rechten man en vrouw en 1 voor de taal. 

 Succesvolle ontvangst moet gepaard gaan met een goede dagbesteding. Veel organiseren in azc 

zodat je voorkomt dat ze zich vervelen, goed uitgebreid dagbestedingsprogramma.  

 Een zorg is wie/welke vluchtelingen er komen, hun achtergrond. De IND heeft een achterstand in 

controleren ‘vluchteling’ of ‘gelukszoeker’. 

 Mensen niet in hokjes plaatsen, ook niet mensen met een meer rechtste of linkse mening.  

 Vrouwenrechten in Nederlandse cultuur is een zorg als er vluchtelingen met andere culturen 

komen, die minder vrouwvriendelijk zijn. Mevrouw vindt het daarom belangrijk om meer te weten 

te komen over begeleiding in azc. 

 Zorg over waardedaling van de huizen, op de locatie waar vluchtelingen opgevangen worden.   

 Zorgen over de kwaliteit van de accommodatie, vluchtelingen goede omstandigheden bieden. 

 Er is al eerder gediscussieerd over een azc, belangrijk is om de naam ‘Azc Uden’ te gebruiken en 

niet ‘Azc <straatnaam>’  

 

Kansen – terugkoppeling tafelgesprekken 

 Vluchtelingen bieden ook kansen, hebben bijzondere talenten. Bijvoorbeeld talent voor voetbal 

(voorbeeld voetbalvereniging in Grave die goed scoort momenteel) of koken, dansen.  



 

 

 Zodra de vluchteling een gezicht krijgt, daalt angst ervoor. 

 Mevrouw merkt op dat in zaal weinig jongeren zijn. Daarom moet gemeente ook aandacht 

besteden aan scholen/betrekken jongeren. Bijvoorbeeld discussies op middelbare scholen 

organiseren. 

 Echt sámen leven (niet naast elkaar, maar echt met elkaar). 

 

Tweede ronde gesprekken over het stappenplan locatiekeuze en bijdrage inwoners 

Tijdens de tweede ronde spraken de inwoners aan tafel met elkaar over het stappenplan dat wordt 

voorgesteld om tot een locatiekeuze te komen voor de opvang van vluchtelingen. Maar ook wat 

inwoners kunnen of willen betekenen in de opvang van vluchtelingen.  

 

Stappenplan – terugkoppeling tafelgesprekken 

 Een reëel aantal inwoners moeten in de werkgroep deel kunnen nemen; minstens stuk of 10 en 

niet de voorgestelde 5. 

 Compliment aan raadslid aan tafel, heeft goed geluisterd.  

 5 Inwoners is veel te weinig, 500 zou beter zijn. 

 Veel te kort tijdsbestek om tot een keuze voor locatie te komen. Zoiets kun je niet in twee weken 

regelen. 

 Welke organisaties zijn er betrokken bij de werkgroep? 

 We kunnen best 200 mensen opvangen, maar pas als locatie bekend wordt dan wordt het 

spannend. Oproep om ook dan te proberen om constructief te blijven en het als gemeenschap op 

te lossen. Het dan niet alleen ‘laten oplossen’ door de inwoners rondom de locatie. 

 Mensen in werkgroep selecteren door middel van loting. 

 Stappenplan voor de begeleiding & beveiliging vooraf uitwerken, zodat je klaar bent als 

vluchtelingen komen en inwoners bekend zijn met de aanpak. Daarom nu al met het plan beginnen 

voor hoe we straks met de vluchtelingen omgaan. 

 In de werkgroep moeten geen college- of raadsleden plaatsnemen. Zij hebben hun eigen rol en 

kunnen daarom niet als inwoner in de werkgroep plaatsnemen. 

 

Voor de gemeenteraad – terugkoppeling tafelgesprekken 

 Heel belangrijk dat gemeenteraadsleden naast inwoners gaan staan, zij hebben ook 

voorbeeldfunctie.  

 Tafel heeft al unaniem een locatie bedacht: het Dico terrein. Argumenten: vlak bij centrum, vrije 

ligging en vluchtelingen kunnen gebruik maken van de voorzieningen in centrum. 

 Lessen uit het verleden ook borgen voor de toekomst, graag reactie van de burgemeester daarop.  

 Bijvoorbeeld ook bedrijfsleven en kinderopvang betrekken bij de analyse, zodat we gemeente 

breed kijken naar oplossingen. Dus niet alleen praten over opvang, maar ook over tijd daarna 

(werkplekken, kunnen meedoen in maatschappij).  

 Voordat keuze gemaakt wordt open en transparant aangeven wat consequenties van de 

voorgestelde keuze voor locatie is (wat zijn argumenten om te kiezen voor deze locatie). 

 

Afwegingscriteria – terugkoppeling tafelgesprekken 

 Hele proces is nog onduidelijk, over welke termijn hebben we het dat er echt vluchtelingen komen? 

 Gemeenteraad moet zijn verantwoordelijkheid nemen en de druk erop houden. "Ze 

(=vluchtelingen) moeten zo snel mogelijk komen".  

 Zorg bij de eventuele bouw van een locatie dat het ook hergebruikt kan worden als azc weer 

opgeheven wordt. 

 Graag kleinschalige opvang, spreiding door heel Uden.  

 Ervaringen vanuit oudere/voormalige asielzoekers inzetten voor integratie. Hoe sneller integreren, 

des te succesvoller leven van asielzoeker.  



 

 

 

Wat kunnen inwoners bijdragen – terugkoppeling tafelgesprekken 

 Wat ik kan doen, hangt heel erg af van wie er tegenover me staat. Komst gezinnen/families is 

anders dan alleen mannen bijvoorbeeld. 

 Een andere mevrouw reageert daarop met eigen ervaringen uit Oss met alleen mannen en daar 

verloopt het goed. 

 Tweedehands kleding aanbieden/kleding inzamelen. 

 

Reactie raadsleden 

Na afronding van de tafelgesprekken worden twee raadsleden om een reactie gevraagd. Raadslid 

Robert van den Berg: “Ik vind het erg imposant; zoveel inwoners die constructief met  elkaar 

discussiëren”. Raadslid René Jetten merkt op dat: “Hoewel er geen echte tegenstanders zich laten 

horen, men wel degelijk zorgen uit. Daar ben ik trots op. Belangrijkste opmerking die ik heb gehoord, 

is dat we ook straks als locatie bekend is, als inwoners als 1 team het probleem moeten blijven 

oplossen.” 

 

Hoe gaat de gemeenteraad hier nu verder mee?  

De heren vertellen dat de fracties in de gemeenteraad de uitkomst van vanavond gebruiken om hun  

standpunt te bepalen. Zij benadrukken nogmaals dat er nog geen locatie bekend is, omdat nog 

onbekend is hoeveel vluchtelingen we gaan opvangen.  

Er waren ook nog veel vragen vanavond, wat wordt daarmee gedaan? Ook vragen zijn input die de 

fracties kunnen gebruiken voor hun standpuntbepaling. De openstaande vragen worden zodra het kan, 

beantwoord via www.uden.nl/ (opvang vluchtelingen/ Vraag en antwoord). 

 

Reactie burgemeester 

Burgemeester Henk Hellegers bedankt alle aanwezigen voor hun komst. Hij vindt dat er respectvol, 

waardig en veilig met elkaar is gesproken. Iedereen heeft constructief meegepraat! Hij verzekert dat 

alle opmerkingen en input heel serieus worden genomen door college en raad. 

 

Bijlagen 

Presentatie burgmeester Henk Hellegers 

Verslagen rondetafelgesprekken 

 

 

http://www.uden.nl/

